
Tammelan kunta                                                                      PÖYTÄKIRJA   8/2022 

Nuorisovaltuusto 

Ajankohta: 26.10.2022 klo 16.30 

Paikka: Saunaosasto 

Läsnä: Taavi Marjamäki, Jalo Lintukorpi, Samuli Ruohonen, Silja Sandberg, Artturi Pura, Lempi 

Lintukorpi,  Tomi Helin 

1. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Päätösehdotus: Puheenjohtaja toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

Käydään läpi läsnäolijat. 

Päätös: Kokous todettiin lailliseksi sekä toistaiseksi päätösvaltaiseksi 

2. Käsittelyjärjestys 

Päätösehdotus: Hyväksytään käsittelyjärjestys esityslistan mukaisena. 

Päätös: Päätimme käsitellä ensisijaisesti kohdat, joissa tarvitsemme päätösvaltaa, eli kohdat 4., 6., 

3. Pöytäkirjantarkastajat ja ääntenlaskijat 

Päätösehdotus: Valitaan kaksi nuorisovaltuutettua toimimaan pöytäkirjantarkastajina sekä tarvittaessa 

ääntenlaskijoina. 

Päätös: Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Jalo Lintukorpi sekä Samuli Ruohonen 

4. Lasten ja nuorten hyvinvointisuunnitelma 

Forssan seudun kunnat ovat julkaisseet yhteistyössä lasten ja nuorten hyvinvointisuunnitelman, jota on 

käyty kunnassa tähän mennessä ohimennen läpi ainakin hyvinvointityöryhmässä. Suunnitelmasta ei ole 

pyydetty nuorisovaltuuston kommenttia eikä nuorisovaltuustoa ole muutenkaan suoraan osallistettu, 

vaikka aiheet toimintamme piiriin kuuluvatkin. Käydään suunnitelmaa läpi muutamista kohdista ja 

annetaan siihen kommentteja. Pyydänkin kokoukseen osallistuvia lukaisemaan liitteenä olevasta 

suunnitelmasta kohdat Lapset, nuoret ja perheet Forssan seudulla; Lasten, nuorten ja vanhempien 

arviota nykytilasta ja Osallisuus ja vaikuttaminen. Käydään keskustelua suunnitelmasta ainakin näiden 

kohtien osalta. 

Päätösehdotus: Kirjataan hyvinvointisuunnitelmasta huomioita erityisesti liittyen kunnan ja 

nuorisovaltuuston toiminnan kehittämiseen. 

Kokouksessa: Lapset, nuoret ja perheet Forssan seudulla: Kuinka lisää ihmisiä, miten reagoidaan? Ei 

kolmatta astetta, monet nuoret lähtevät pois Tammelasta opintojen perässä. Kilpailua vaikea 

harrastaa koulutuksen tai työllistymisen saralta. ”Pehmeät arvot” plussaa, eivät vahvoja 

vetovoimatekijöitä. Etätyö, uuden koulun myötä koulutuksella markkinointi, esim. koulun jälkeiset 

kerhot ja harrastusmahdollisuudet. Asumisen edullisuuden takia varaa tehdä kunnassa muutakin 

kuin asua. Pienet etätyötoimistot, joita voisi vuokrata kunnalta. Toimiva julkinen liikenne. Nuorilla 



tilanne vaikea, ajokortti hankitaan todella varhain ja todella monet kulkevat kouluun omalla autolla. 

Pikkubusseja julkisen liikenteen täydentämiseksi, puolentoista tunnin odotusajat. Analyysiä saaduille 

luvuille 

Lasten, nuorten ja vanhempien arviota nykytilasta: Selittääkö murrosikä yläastelaisten 

pahoinvointia, myös työtaakan kasvu, kouluympäristö (esim. sosiaalinen kulttuuri koulussa). 

Nykyään helpompi puhua pahoinvoinnista, mutta tämä ei luultavasti näy muutamien vuosien välillä 

vertailuissa. Miksi Forssan alueella luvut huolestuttavampia kuin maassa keskimäärin? Voisiko 

nuorten alkoholinkäyttöön yms. vaikuttaa nuorten tekemisen puute? Miksi lukion ja ammattikoulun 

kulttuurit eroavat niin paljon toisistaan, pitäisikö tähän pystyä vaikuttamaan? Ammatillisella puolella 

pulaa opettajista, suuri vaihtuvuus henkilöstössä. Nuorilla vapauden kaipuu ja osallisuuden puute. 

Osallisuus ja vaikuttaminen: Lukiossa oppilaskuntatoiminta ”vakavaa”, saisiko vastaavaa, asiallista 

mallia myös peruskoulutasolle? Jokaiseen kouluun väittelykerho tai vaikkapa erätauko-tyyppinen 

keskustelukerho, jossa myös puheenohjausta. Väittelyitä myös tunnilla, oppilaiden jatkuvaa 

poliittista aktivoimista. Oppilaiden ohjaaminen matalan tason toiminnasta esim. 

nuorisovaltuustoihin.  

Ovatko nuorisovaltuustot asiantuntijoita, jos valtuutettuja ei kouluteta toimintaan? Riisutaanko 

nuorisovaltuustolta valtaa julistamalla se puolueettomaksi? Onko naurettavaa olettaa, että 

nuorisovaltuutetut eivät ajaisi minkään puolueen asiaa, vaikka valtuusto käsittelee usein poliittisia 

asioita, joissa mielipiteet puoluepolitiikan perusteella näkyvät? Pitäisikö valtuutettujen seurata joidenkin 

puolueiden jalanjälkiä, vai miettiä nuorten parasta ilman näitä taustoja. Suuri ongelma se, ettei 

nuorisovaltuusto kiinnosta ketään. Nuorisovaltuustojen vaaleissa tärkeämmäksi toinen aste. Halutaanko 

nuorisovaltuustosta ”kasvatuslaitos” vai ”vaikutuselin”. Lasten parlamentista syöttökone 

nuorisovaltuustolle. Nuorisovaltuusto todella mukaan kunnan päätöksentekoprosessiin. 

Lapsiasiavaikutusten arviointia tehdessä nuorisovaltuustolta kommentit asiaan, ei pj:n tehtävä hakea 

valtuustolle kokousasioita. Nuorisovaltuustolle koulutuksiin budjettia, asiantuntijoilta kysymyksiä. 

(kopioitu puheenjohtajan muistiinpanoista) 

(Sihteeri poistui ajassa 16.58. Puheenjohtaja merkitsi pohdintaa ylös täst edes) 

Päätös: Kirjasimme ylös hyvinvointisuunnitelmasta esille nousseita ajatuksia. 

5. Yhteistyötoiminta seutukunnan nuorisovaltuustojen kanssa 

a. Black Friday -ostosmatka seutukunnan NuVien kanssa 

b. Seutukunnan nuorisovaltuustojen joulu- tai adventtikalenteri 

Päätösehdotus: Päätetään nuorisovaltuuston osallistumisesta yhteistyöprojekteihin, sekä mahdollisista 

kommenteista näiden suhteen. 

Päätös: Tammelan nuorisovaltuusto kannatti enemmän vaihtoehtoa b. 

6. Lautakuntien, kunnanvaltuuston, työryhmien ja muiden sidosryhmien asiat 

Päätösehdotus: Nuorisovaltuusto merkitsee tietoonsa saatetuksi lautakuntien, kunnanvaltuuston, 

työryhmien ja muiden sidosryhmien asiat. Nuorisovaltuusto antaa lautakuntaedustajille kommentit 

näiden esiin tuomien, jo käsiteltyjen tai tulevassa kokouksessa käsiteltävien, kohtien osalta. 



Kokouksessa:  

Sivla: Pohdimme järjestettävän kyselyn ooppilaille lukuvuoden päätteeksi lukuvuosisuunnitelman 

konkreettisesta toteutuksesta. 

Tekla: suuri investointi liikuntahalli, sinne aurinkopaneeleja. 

Ymla: kokouskutsut menneet ohi, onko kyse teknisistä ongelmista vai kunnan möhlimisestä? Artturi 

laittaa viestiä sihteerille. 

Kvalt: hyväksyttiin 2023 kunnallisveroaste yms. Uuden kunnanjohtajan valinta, haastattelut olivat 

tiistaina 25.10. Nuorisovaltuustolla se ongelma, että virallisten lähteiden kautta vaikeaa hankkia tietoa 

hakijoista, sama ongelma ”rivivaltuutetuilla”, siispä vaikeaa muodostaa mielipidettä. Pohtia voi myös 

sitä, kuinka Taavi Leinikan asema vaikuttaa tämän valintaan.(Kopioitu puheenjohtajan muistiinpanoista) 

Päätös: Päätösehdotus hyväksytty 

7. Nuorisovaltuuston virkistyspäivä 

Raskaan valtuustokauden jälkeen on virkistystapahtuma varsin perusteltava. Nyt onkin aika päättää 

virkistyspäivän ajankohta, teema ja budjetti. 

Päätösehdotus: Päätetään nuorisovaltuuston virkistyspäivän ajankohta, teema ja budjetti. 

Päätös: Nuorisovaltuustolla riittäisi rahaa virkistyspäivään käytettäväksi. Lasersota ja VR-peli saivat 

nuorisovaltuustolta kannatusta. Hohtokeilausta ei kannateta. Samuli tekee esityksen VR-pelistä, mikäli 

löytyy joku mihin monet voivat osallistua, otetaan se, muuten lasersota. (Kopioitu puheenjohtajan 

muistiinpanoista) 

8. Muut esille tulevat asiat ja aloitteet 

Käydään läpi muut esille tulevat asiat ja aloitteet. Esityslistan kirjoittamiseen mennessä Lempi on 

esittänyt seutukunnallista diskoa. Lisäksi lienee paikallaan suunnitella NuVan näkyvyyttä lisääviä tekijöitä 

vaalien alla sekä itse nuorisovaltuustovaalien järjestämistä. 

Päätösehdotus: Käydään läpi muut esille tulevat asiat ja aloitteet. 

Päätös: Missä kaikki nuorisovaltuutetut? Kysellään tiukasti missä valtuutetut ja 
haluavatko nämä yhä jatkaa valtuustossa. (Kopioitu puheenjohtajan muistiinpanoista)  
 

9. Seuraava kokous 

Päätösehdotus: Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta ja paikka. 

Päätös: 15.11 klo 16.30 kokoushuone 254. 

Allekirjoitukset: 

 

 



                   

      ______________________________                                    ______________________________ 

                   Artturi Pura                                                                      Samuli Ruohonen 

                 puheenjohtaja                                                                   varapuheenjohtaja 

 

 

 

 

Pöytäkirjan tarkastus Tammelassa 15.12.2022 

 

 

 

     ______________________________                                    ______________________________ 

                Jalo Lintukorpi                                                                            Samuli Ruohonen 

 

 

 

 


